
Ko se blagri uresničijo 
Medtem, ko v Lukovem evangeliju Jezus pridiga 

na ravnini, se v Matejevem povzpne na goro, da 

bi govoril. Težava je v tem, ker v okolici 

Kafarnauma ni nobene gore. To nam pove, da ta 

gora ni zemljepisni, ampak teološki kraj. Matej, ki 

piše predvsem za judovsko skupnost, ustvari 

zanje zgovorno vzporednico. Kakor je njihov junak 

Mojzes prejel Toro (postavo) na gori, tako novi 

junak Jezus oznanja Božje misli z druge gore – 

simboličnega mesta, do katerega se Bog spusti, 

da bi obiskal vzpenjajoče se ljudi. 

Ta razlaga je postane še močnejša, ko vidimo, da 

ima Postava pet knjig. Matej pa, drugače kot 

drugi evangelisti, predstavi Jezusovo učenje v 

petih glavnih govorih. Prvi govor je govor na gori  

oz. blagri. 

Današnji evangelij vsebuje prvih dvanajst vrstic 

blagrov. Toda preden jih poskušamo razumeti, 

moramo najprej določiti, kakšna literarna oblika 

je to. Ker je vsaka literarna zvrst z določene 

perspektive, jo moramo tudi brati s te 

perspektive. 

Blagri so literarna oblika znotraj biblične 

modrostne literature, ki poskuša razložiti najboljši 

način življenja v svetu, v katerem sta dobro in 

slabo nagrajeno ali kaznovano. To se je dogajalo v 

tem svetu, saj posmrtno življenje ni bilo nekaj nad 

njihovim mišljenjem. 

Ta poenostavljen pogled na zemeljsko pravičnost 

so preverjale vsakodnevne izkušnje navadnih 

ljudi. Job je najslavnejši primer izjalovitve 

pravičnosti. Cela Jobova knjiga je poskus, da bi 

razložili, zakaj je ta dobri mož kaznovan. Knjiga 

namiguje, da ni neposredne povezave med 

dejanji in Božjo kaznijo. Vsaj na tem svetu ne. 

Zato so biblični avtorji ustvarili novo literarno 

obliko, ki jo imenujemo »apokaliptični blagri«, ki 

ohranjajo povezavo med srečo in dobrim 

ravnanjem, toda ta sega onkraj tega sveta. 

Kdo je torej blažen, blagoslovljen ali srečen? 

Čeprav je kar nekaj različnih blagrov, pa jih lahko 

razvrstimo kot ubogi / krotki  / ponižni / ranljivi. 

Vsi govorijo o bedi, ki pušča ljudi popolnoma 

nemočne in zato odvisne od Boga. 

Vsi ne mislijo, da se morajo zanesti na Boga. 

Pomenljiva pesem Franka Sinatre pravi: »Zamislil 

sem si vsako začrtano smer, vsak pazljiv korak po 

poti, toda še vedno sem stvari naredil po svoje.« 

To ni himna ubogih v duhu, ampak parola osebne 

avtonomije in samozadostnosti. 

Ko se je Superman pojavil leta 1934, je bil tako 

popularen, da je sprožil plaz naslednikov: Batman, 

Čudodelnik, Človek – Pajek. Toda drugi jaz 

superjunaka je ponižen. Supermana je igral 

prijazni Clark Kent, Batmana je igral Bruce Wayne, 

Spiderman je negotovi Peter Parker. Zakaj je ta 

formula tako uspešna? Zato ker nagovarja našo 

skrito vero, da je za našo blago javno podobo 

skriva tihi superjunak. Nekateri ljudje vedo bolje – 

in to preprosto dejstvo sprejmejo. 

Blagri se nam zgodijo, ko spoznamo, da smo 

nemočni in brez upanja, kadar nimamo Boga. 
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